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PROTOKÓŁ NR XXXIX2023 

z XXXIX sesji Rady Gminy Brańsk 
z dnia 31 sierpnia 2023 

 
Sesja odbyła się w godzinach 1000 – 1203, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
 

Transmisje na żywo i archiwalne nagrania obrad Rady Gminy Brańsk dostępne są                    
pod adresem: https://transmisja.esesja.pl/gminabransk 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 
2. Brzozowski Marek 
3. Górska Paula 
4. Kadłubowski Marek 
5. Krasnodębska-Bobel Honorata 
6. Krasowski Tadeusz 
7. Matysiak Adam Wiesław 
8. Moczulska Elżbieta 
9. Płonowska Grażyna 
10. Rułka Franciszek 
11. Sierocki Witold Antoni 
12. Szpakowski Józef 
13. Wysocki Paweł 
14. Żero Anna Czesława 

 
Radny nieobecny: 

1. Półtorak Mariusz 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Jacek Bogucki   Senator Rzeczypospolitej Polskiej 
2. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 
3. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
4. Anna Wiśniewska  Skarbnik Gminy 
5. Maciej Bobel   Dyrektor GOUK i GBP w Kalnicy 
6. Łukasz Twarowski  Adwokat 
7. Joanna Kunicka   Sołtys Sołectwa Chojewo 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 
 
   Przed otwarciem XXXIX sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 
zadumy i modlitwy a następnie odczytała klauzulę RODO.  
 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła XXXIX 
sesję Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy 
stan Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym samym stwierdziła 
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prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości. 
 
Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          
na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków                     
i propozycji zmian lub poprawek do porządku. 
   Wobec braku wniosków, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ustalony porządek sesji     
w brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przedstawienie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII sesji rady gminy 
4.  Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
5. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brańsk na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2023-2033 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia dotacji 
Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim na zakup 
łóżka do Oddziału Rehabilitacji Stacjonarnej w 2023r   
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 
rozwoju sportu w Gminie Brańsk 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z realizacji tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektora Szkoły Podstawowej im. Ks. Stefana 
Kardynała Wyszyńskiego w Chojewie 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z realizacji tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektora Szkoły Podstawowej im. Por. Izydora 
Kołakowskiego w Domanowie 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z realizacji tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II        
w Holonkach 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia braku właściwości Rady Gminy 
Brańsk do rozpatrzenia skargi 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców Sołectwa 
Pasieka o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2024 rok środków finansowych na budowę 
krzyża 
15. Interpelacje i zapytania radnych 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
17. Sprawy bieżące 
18. Zamknięcie obrad  
 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII sesji Rady Gminy: 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Brańsk 
był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi do protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu          
z obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Brańsk.  
Rada Gminy w obecności 14 radnych biorących udział w głosowaniu głosami: 14-„za”„             
„głosów przeciw”- 0  i „głosów wstrzymujących” – 0,  protokół przyjęła. 
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 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 1) 
 
Ad. 4 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił informację                              
z działalności w okresie między sesjami.  
(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do oryginału protokołu). 
 
   Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel zwróciła się z pytaniem do Wójta  Gminy 
odnośnie ogłoszonego przetargu na sprzedaż nieruchomości po byłej szkole w Mniu, 
zapytała, czy jest osoba zainteresowana kupnem szkoły a następnie czy cena się zmieniła? 
 
   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy informując, że na razie nie było chętnych, natomiast cena 
została obniżona o 20%. 
Na kolejne pytanie radnej z czego wynikała obniżka ceny? 
 
  Wójt Gminy wyjaśnił, że jeżeli są ogłaszane przetargi na gminne nieruchomości i  nikt się 
nie zgłasza do przetargu, to cena jest obniżana. 
 
   Radna Pani Anna Czesława Żero zapytała odnośnie wydanej decyzji Firmie Mariusz 
Grabowski – GRABO BUDOWNICZY z Bielska Podlaskiego  zezwalającą na prowadzenie 
działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników                         
w instalacjach przydomowych oczyszczalni  ścieków i transportu nieczystości ciekłych, czy 
mieszkańcy mają rozumieć, że została podpisana umowa z kolejną firmą, z którą mogą 
zawierać umowy na opróżnianie swoich zbiorników? 
 
   Wójt Gminy potwierdził, że tak. 
 
   Następnie Radna zwróciła się z prośbą, aby  ktoś na chwilę obecną wyjaśnił radnym                     
i mieszkańcom jako to będzie wyglądało cenowo? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta  informując, że każdy 
powinien indywidualnie umawiać się z daną firmą na odbiór nieczystości. Bielska Firma jest 
najbliżej, ale i z Ciechanowca wznowiła odbiór. Cena za transport jest w granicach 
5zł/kilometr, stawka za m3 ścieków 40zł a osadu z oczyszczalni 100zł, natomiast 
indywidualnie trzeba rozmawiać z danym przedsiębiorcą. 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy zapytała odnośnie podpisanej  umowy na usługi geodezyjne 
dotyczące wytyczenia dróg i sprzędzenia map do celów projektowych, w większości 
dotyczących dróg betonowych, czy na te wszystkie zgody, które gmina otrzymała, drogi 
zostały wykonane? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta  informując, że droga 
Popławy-Brzeźnica w to nie wchodzi, gdyż usługi zostały wykonane w ubiegłym roku, 
natomiast umowa dotyczy usług zaplanowanych na ten rok. 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy wszystkie drogi betonowe są wykonywane 
zgodnie z harmonogramem ustalonym na posiedzeniu Komisji Rady? 
 
Odpowiedzi twierdzącej na tak, udzieliła Pani Zastępca Wójta i Wójt Gminy. 
 
  
Ad.5 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
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obrady XXXIX Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna. Uwag i zapytań do opinii nie 
zgłoszono. (Opinia Nr 61/2023 z dnia 23 sierpnia 2023r. stanowi załącznik Nr 5 do oryginału 
protokołu) 
 

Ad. 6  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok: 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 2) 

Uchwała Nr XXXIX/307/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2023r. w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2023 rok stanowi załącznik Nr 6 do oryginału protokołu. 

Ad. 7  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Brańsk na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2023-2033: 

   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 
na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2033" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 3) 

 Uchwała Nr XXXIX/308/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2023r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2023-2026 wraz             
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2033 stanowi załącznik Nr 7 do 
oryginału protokołu. 

Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 
dotacji Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Bielsku 
Podlaskim na zakup łóżka do Oddziału Rehabilitacji Stacjonarnej w 2023r:   

   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wójt Gminy wyjaśnił, że zmiana uchwały dotyczy tylko zapisów, bo do zakupu łóżka 
dojdzie jeszcze szafka, ale kwota dotacji pozostaje taka sama.  
 
Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia dotacji Samodzielnemu 
Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim na zakup łóżka do Oddziału 
Rehabilitacji Stacjonarnej w 2023r  " 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 



5 

 

 

   Uchwała Nr XXXIX/309/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2023r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji Samodzielnemu Publicznemu 
Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim na zakup łóżka do Oddziału 
Rehabilitacji Stacjonarnej w 2023r  stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu. 

Ad. 9 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania rozwoju sportu w Gminie Brańsk: 

   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
    
Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu 
w Gminie Brańsk" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

   Uchwała Nr XXXIX/310/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2023r. w sprawie 
określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w Gminie Brańsk stanowi 
załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 

Ad. 10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z realizacji tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektora Szkoły Podstawowej im. Ks. Stefana 
Kardynała Wyszyńskiego w Chojewie: 

 
   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wójt Gminy przedłożył wyjaśnienia odnośnie trzech następujących po sobie projektów 
uchwał dotyczących zwolnienia dyrektorów z zajęć dydaktycznych, informując, że 
dyrektorzy szkół zwrócili się do Wójta o zwolnienie z realizacji tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć w roku szkolnym 2023-2024 z uwagi na zakres 
obowiązków z tytułu pełnienia funkcji dyrektora szkoły. Mając na uwadze zakres zadań 
przewidziany w roku szkolnym 2023-2024 Wójt uznał za zasadne zwolnienie w całości              
z obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych, ogólnie dyrektor będzie miał więcej czasu zająć się szkołą.  
 
Na pytanie radnych o dyrektorów? 
 
   Wójt Gminy wyjaśnił, że Dyrektorzy zostali ci sami, zostali powołani na 10 miesięcy. Będą 
mogli zastępować nauczycieli, jeżeli zajdzie taka potrzeba. 
 
O godzinie 1042 na sale obrad przybył Senator Rzeczypospolitej Polskiej Jacek 
Bogucki, serdecznie powitany przez Przewodniczącą Rady Gminy. 
 
Wobec braku dalszej dyskusji, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
 
"nad projektem uchwały w sprawie zwolnienia z realizacji tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dyrektora Szkoły Podstawowej im. Ks. Stefana Kardynała 
Wyszyńskiego w Chojewie" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
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Wynik głosowania: Przyjęto    

   Uchwała Nr XXXIX/311/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2023r. w sprawie 
zwolnienia z realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dyrektora Szkoły Podstawowej im. Ks. Stefana Kardynała Wyszyńskiego w Chojewie 
stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 

Ad. 11 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z realizacji tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektora Szkoły Podstawowej im. por. 
Izydora Kołakowskiego w Domanowie: 

 
   Przewodnicząca Rady wobec wcześniejszych wyjaśnień Wójta Gminy do projektu 
uchwały, zarządziła głosowanie: 
 
"nad projektem uchwały w sprawie zwolnienia z realizacji tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dyrektora Szkoły Podstawowej im. Por. Izydora Kołakowskiego             
w Domanowie" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

   Uchwała Nr XXXIX/312/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2023r. w sprawie 
zwolnienia z realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dyrektora Szkoły Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie stanowi 
załącznik Nr 11 do oryginału protokołu. 

Ad. 12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z realizacji tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła 
II   w Holonkach 

   Przewodnicząca Rady wobec wcześniejszych wyjaśnień Wójta Gminy do projektu 
uchwały, zarządziła głosowanie: 
 
"nad projektem uchwały w sprawie zwolnienia z realizacji tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II   w Holonkach" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

Uchwała Nr XXXIX/313/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2023r. w sprawie 
zwolnienia z realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II   w Holonkach stanowi załącznik Nr 12 
do oryginału protokołu. 

Ad. 13 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia braku właściwości 
Rady Gminy Brańsk do rozpatrzenia skargi: 

   Na wniosek radnej Honoraty Krasnodębskiej - Bobel treść skargi została odczytana. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wiceprzewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że radni nie powinni wnikać                         
w przedstawiony problem, ponieważ sam projektu uchwały przygotowany na sesję mówi        
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o braku właściwości Rady Gminy Brańsk do rozpatrzenia skargi a wyciąganie takich rzeczy 
na forum publicznym jest mało stosowne. 
 
   Wobec braku dalszej dyskusji, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie stwierdzenia braku właściwości Rady Gminy Brańsk do 
rozpatrzenia skargi" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

Uchwała Nr XXXIX/314/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2023r. w sprawie 
stwierdzenia braku właściwości Rady Gminy Brańsk do rozpatrzenia skargi stanowi 
załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 

Ad. 14 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców 
Sołectwa Pasieka o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2024 rok środków 
finansowych na budowę krzyża: 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku dyskusji, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców Sołectwa Pasieka     
o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2024 rok środków finansowych na budowę krzyża" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

Uchwała Nr XXXIX/315/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2023r. w sprawie 
rozpatrzenia wniosku mieszkańców Sołectwa Pasieka o zabezpieczenie w budżecie 
gminy na 2024 rok środków finansowych na budowę krzyża stanowi załącznik Nr 14 do 
oryginału protokołu. 

 

Ad. 15 Interpelacje i zapytania radnych:  

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie między sesjami do Biura Rady nie 
wpłynęły interpelacje i zapytania radnych.  
   
   W trakcie obrad również interpelacji i zapytań nie złożono. 
 

Ad. 16 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych:  

 
Przewodnicząca Rady Gminy m.in. odczytała:  
 

 stanowisko Rady Pedagogicznej Szkoły Podstawowej w Domanowie w związku 
informacją radnego Pana Franciszka Rułki o dyskryminacji dzieci podczas wyjazdu 
na Dzień Dziecka br. organizowanego w Kalnicy, 
 

 odpowiedź na wniosek radnej Pani Pauli Górskiej w sprawie ułożenia kostki brukowej 
przy altanie w miejscowości Olszewek, 
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 odpowiedź na wniosek radnej Pani Pauli Górskiej w sprawie udostepnienia radnym 
dokumentacji, w tym wniosek i kosztorys dot. zadania inwestycyjnego                           
pn.: „Przebudowa drogi do Miejsca Świętego w miejscowości Brzeźnica” 

 

 odpowiedź na wniosek radnej Pani Grażyny Płonowskiej w sprawie wykonania 
pilnego remontu dachu na remizie OSP w Popławach. 
 

   Wójt Gminy wyjaśnił, że naprawa dachu w remizie OSP w Popławach zostanie wykonana 
w terminie późniejszym ze względu na skumulowanie się zadań, ale oględziny zostały 
przeprowadzone, dach się rozszczelnił i to da się uzupełnić.    
 
Ad. 17 Sprawy bieżące: 
 

 Radny Pan Paweł Wysocki zapytał o termin wykonania dróg betonowych w obrębie 
wsi Markowo, ponieważ mieszkańcy pytają? 

 
   Wójt Gminy wyjaśnił, że w gminie pracuje mniej ludzi, czterech pracowników odeszło do 
Spółki, nikogo nie zatrudniał i prace opóźniają się trochę, ale wszystko zostanie wykonane 
w tym roku. 
 

 Radny Pan Tadeusz Krasowski zadał podobne pytanie, kiedy zostanie wykonana 
droga na kolonię do m. Szmurły? 

 
   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że w tym roku nie będzie robione, w następnym. 
 

 Dalej Radny Pan Tadeusz Krasowski poinformował o nieprzyjemnej sprawie 
składania skarg na radnych do dziekana, księży. Odnośnie Jego osoby powiedziano,  
że chciał środki finansowe przeznaczone na drogę do Św. Miejsca przeznaczyć na 
inne zadanie.  
 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że nie wie o czym radny mówi, a sprawę niech wyjaśni              
z księdzem.  
 

 Radny Pan Marek Kadłubowski nawiązał do prowadzonych spotkań w sołectwach 
odnośnie segregacji śmieci,( po kontrolach Firmy PUK z Hajnówki), na których 
wyszedł problem śmieci rolniczych. Z podanych firm,  które miały podpisywać umowy 
i odbierać śmieci rolnicze, żadna z nich podpisać umowy nie chce, z zastrzeżeniem, 
że żadnych siatek, sznurków, folii odbierać nie będą. Firma IWO odbiera folię, ale 
jest problem z siatką i sznurkiem. Z tego, co radny się dowiedział są fundusze na ten 
cel, niektóre gminy pozyskały środki na opłacenie odbioru śmieci. W tym miejscu 
zaapelował, aby gmina, o ile pojawią się takie fundusze, to z nich skorzystała.  

 Radny Pan Marek Kadłubowski nawiązał do ustaleń  z Wójtem w sprawie nawiezienia 
kruszywem drogi dojazdowej do kolonistów w Kiersnowie i przekazanym funduszu 
sołeckim. Poinformował, że na wiosnę podwieziono 2-3 samochody żwiru natomiast 
kruszywa na dzień dzisiejszy nie ma. Zaapelował ponownie, aby dopóki tam nie ma 
możliwości polania betonu, drogę utwardzić kruszywem. Odcinek jest krótki 100m      
a mieszkają tam trzy rodziny. 
 

 Radny Pan Marek Kadłubowski poinformował o skargach mieszkańców Kalnicy na 
odcinek bruku z Kiersnowa do Kalnicy i o sygnałach ze Starostwa - nowego Dyrektora 
Powiatowego Zarządu Dróg w Bielsku Podlaskim, że jest możliwość zrobienia, tylko 
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Wójt Gminy niekoniecznie jest zainteresowany. W tym miejscu zaapelował do Wójta 
o współpracę i polanie odcinka drogi ok 1 km asfaltem. 
 

 Ostatnia prośbę Radny Pan Marek Kadłubowski skierował do Pana Senatora                 
o poparcie wniosku złożonego przez Wójta na drogę z Chojewa do Trusek.  
 

   Odpowiadając na prośby radnego Kadłubowskiego Wójt Gminy poinformował, że do 
gminy nie wpłynęły żadne informacje o projektach, z których można byłoby otrzymać 
dofinansowanie na odbiór odpadów rolniczych, jeśli chodzi o drogę żwirową w Kiersnowie 
nie będzie z tym problemu, jeśli chodzi o drogę brukową z Kiersnowa do Kalnicy                    
Pan Starosta nie zwracał się do Wójta z żadnym porozumieniem o jej wykonanie, jeżeli się 
zwróci to wola będzie, tak jak do tej pory, bo gmina realizuje dużo inwestycji z Panem 
Starostą  i nie ma żadnych oporów, aby i tej drogi nie wykonać, zwłaszcza, że będzie 
realizowany odcinek drogi do jednego mieszkańca, na który radni wyrazili zgodę, chociaż 
będzie drogi. 
   
   Następnie głos zabrała Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta w sprawie 
zagospodarowania odpadów pochodzących z produkcji rolniczej, informując, że jest to 
obowiązkiem rolnika a nie gminy. Na terenie gminy   jest to w ten sposób rozwiązane, że 
odbiera Firma IWO. Firma odbiera białą i czarną folię, big bagi, beczki po oleju, środkach 
ochrony roślin, jeżeli jest to odpowiednio posegregowane. Jeżeli chodzi o siatkę i sznurek 
IWO tego nie odbiera aczkolwiek są inne firmy, które odbierają to odpłatnie. W urzędzie 
gminy można otrzymać kontakt do takich firm. Jeśli chodzi o ośrodki finansowe na pomoc 
w odbiorze odpadów rolniczych, sąsiednia gmina realizuje to zadanie z pozyskanych 
funduszy Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, jednak tutaj 
gmina musi ponieść koszty niekwalifikowalne, wyłożyć ze „swojej kieszeni”.  
 
   Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta dodała, że odnośnie dotacji z której korzysta 
sąsiednia gmina, rolnik dodatkowo ponosi koszty transportu i utylizacji odpadów.   
    
W tym miejscu Przewodnicząca Rady Gminy zgłosiła problem odbioru przez Firmę IWO 
beczek po olejach.  
 
   Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta poinformowała o przyjrzeniu się sprawie 
indywidualnie i wyjaśnieniu.  
 
   Przewodnicząca Rady Gminy zgłosiła wniosek opracowania i przekazania mieszkańcom 
wykazu śmieci pochodzenia rolniczego i nie tylko, które może odbierać Firma IWO w ramach 
umowy z Urzędem Gminy. 
 
   Radny Pan Józef Szpakowski zasugerował umieszczenie takiego wykazu na tablicach 
ogłoszeń w każdej wsi. 
 
Kończąc temat odbioru odpadów Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta przypomniała         
o odbiorze odpadów wielkogabarytowych i elektrośmieci w miesiącu październiku. 
 

 Radna Pani Paula Górska poruszyła powracający i ciągnący się problem z wodą        
(w miejscowości Olszewek i okolicznych wsiach), która nie nadaje się do 
przygotowywania posiłków, prania, z której wytraca się osad niszcząc urządzenia, 
baterie, pralki urządzenia rolnicze a koszty ponoszą mieszkańcy. Zaznaczyła, że wie, 
iż instalacja i przepompownia objęte są projektem przebudowy, ale zaapelowała          
o podjęcie działań „na już” poprawiających jakość wody.  
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   Wójt Gminy wyjaśnił, że gmina pozyskała 11mln. zł na modernizację linii wodociągowych 
i przepompowni, m.in. dzięki Panu Senatorowi, był ogłoszony I przetarg na modernizację 
linii i tego wszystkiego, wszystko skrupulatnie jest opracowywane i na pewno będzie 
poprawa.   
   Natomiast obecny stan sieci i przepompowni nie da się w tej chwili zmienić, gdy 
wybudowana zostanie nowa przepompownia i zostaną zamontowane zbiorniki 
wyrównawcze ten problem zostanie rozwiązany.   
 

 Radna Pani Paula Górska podziękowała jednostkom OSP z gminy Brańsk i Wyszki  
za wypompowanie wody ze stawu w m. Olszewek w celu jego oczyszczenia oraz 
pracownikom gminy za przełożenie kostki brukowej na palety, co umożliwiło 
rozliczenie się z kaucji. Wyraziła też nadzieję na ułożenie kostki brukowej przy 
altanie. 
 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska -  Bobel podziękowała Panu Senatorowi za 
pomoc w pozyskaniu środków finansowych na remont drogi powiatowej Nr 1697B na 
odcinku od drogi krajowej Nr 66 w kierunku miejscowości Karp. Nadmieniła również 
o przyznanych dużych środkach finansowych gminie, z których wyraziła nadzieję, 
40tys.zł zostanie zabezpieczone Sołectwu Mień na wykonanie siłowni zewnętrznej. 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy w imieniu kolonistów wsi Popławy zapytała, czy w tym 
roku zostanie wylany odcinek drogi bonowej przy posesji Pana K.K. i innych 
mieszkańców, łączący odcinek drogi betonowej wykonany 2 lata temu, co stworzy 
możliwość dla kolonistów wyjazdu do drogi głównej bezpośrednio omijając drogi 
żwirowe.    

 
   Wójt Gminy wyjaśnił, że w dniu wczorajszym rozmawiał z Panem K.K. który przystał           
na to, aby drogę wykonać w przyszłym roku - rozumiejąc potrzeby gminy i realizację zadań. 
Na terenie wsi Popławy m.in. wykonano odcinek rogi do Państwa N. drogę Popławy-
Brzeźnica 2,2 km a nie tylko wieś Popławy jest w gminie, tylko 43 miejscowości. Trzeba 
zaspokajać potrzeby wszystkich mieszkańców na terenie gminy. Dużo w ostatnim czasie na 
terenie Popław zostało zrobione, Oleksin też czeka w kolejce, obecnie szalowana jest droga 
do kaplicy w Poletyłach. Później sukcesywnie będą robione kolejne odcinki dróg.   
 

 Radny Pan Paweł Wysocki nawiązał do wcześniejszych ustaleń i jego wniosku, aby 
w pierwszej kolejności były robione drogi do kolonistów. Tylko później drogi były 
robione nie do kolonistów i  poza kolejka ustaloną przez Radę. Natomiast droga do 
Markowa powinna być wykonana już dwa lata temu. 

 
   Wójt Gminy zapewnił, że zostanie sprawdzone jaka była ustalona kolejność a w tym roku 
pierwsza droga jak jest wykonywana z funduszu sołeckiego to w Poletyłach.  
 
   Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta poinformowała, że w Markowie były problemy       
z pozyskaniem mapy zasadniczej i dlatego to wszystko dłużej trwało. 
 

 Radny Pan Paweł Wysocki odniósł się do stanowiska Rady Pedagogicznej Szkoły 
Podstawowej w Domanowie w związku informacją radnego Pana Franciszka Rułki     
o dyskryminacji dzieci podczas wyjazdu na Dzień Dziecka br. organizowanego             
w Kalnicy. Zaznaczył, że rodzic czy radny, jeżeli słyszał o jakiś nieprawidłowościach 
to nie powinien milczeć, bo będą jakieś groźby pomówienia. W tym przypadku było 
poruszone, bez wskazania konkretnych osób, aby zbadać sprawę.  Zdaniem radnego 
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dyrektor powinien zachęcać ludzi, aby przychodzili jeżeli są jakieś niejasności                 
i je wyjaśniał a nie groził pomówieniami i sprawą karną. Dyrektor jest osobą publiczną 
i jest narażony (tak jak kiedyś mecenas  powiedział)  na tego typu opinie, natomiast 
jeżeli to przeszkadza, zawsze może zmienić pracę.  

 
   Przewodnicząca Rady Gminy odniosła się do przedmówcy mówiąc m.in. -  „jest to trudna 
sprawa, ale należy mieć też na uwadze, aby iść po pewnych szczeblach. Jeżeli pojawił się 
problem, najpierw  powinien być zgłoszony do nauczyciela, potem do dyrektora a dopiero 
na końcu idziemy gdzieś wyżej, jeżeli problemy nie zostały rozwiązane. Nie wszystko,           
co zostało usłyszane, należy przynosić do gminy i rozwiązywać w gminie. Mamy fajną kadrę 
i  dyrektorów z którymi da się współpracować, tylko odrobina chęci z naszej strony” 
 

 Radny Pan Józef Szpakowski zawnioskował o zorganizowanie sesji wyjazdowej         
w celu obejrzenia jak wyglądają odremontowane budynki gospodarki komunalnej       
w Brzeźnicy. 
 

 Radny Pan Franciszek Rułka zarzucił Przewodniczącej obrad, że każdy radny może 
wszystko powiedzieć, tylko nie On. Nie ma dzisiaj zgody rodzica do przedstawienia 
z imienia i nazwiska, ale jeżeli będzie trzeba to uzyska.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy na tym dyskusję zakończyła i przeszła do kolejnych 
przyjemniejszych spraw. 

 
   W tym miejscu obrad radni wraz z Panią Gryżyną Płonowską Przewodniczącą Rady 
Gminy na czele oraz Panem Andrzejem Jankowskim  Wójtem Gminy Brańsk  podziękowali 
Panu Senatorowi Rzeczypospolitej Polskiej Jackowi Boguckiemu za nieocenioną pomoc          
i wsparcie przy pozyskiwaniu funduszy na rzecz Gminy Brańsk. Przewodnicząca Rady 
podkreśliła, że jest to ogromna korzyść dla gminnego społeczeństwa, która znacząco 
wpłynie na rozwój gminy w wielu obszarach i dobro mieszkańców. Wyraziła nadzieję na 
kontynuację współpracy i wsparcie gminy.   
 
   Następnie na prośbę Przewodniczącej obrad, głos zabrał Senator Rzeczypospolitej 
Polskiej Jacek Bogucki, który w swym wystąpieniu nawiązał do czasów pracy                              
w samorządzie (na stanowisku wójta, starosty), które wspomina z sentymentem i początków 
samorządu w Polsce. Podkreślił, że reforma samorządowa mimo swoich wad, 
niedoskonałości była jedną z najbardziej udanych reform po 1989r. w Polsce i  pierwszą 
reformą tworzącą gminy samorządowe. Zaznaczył, że zdobycie doświadczenia na gruncie 
samorządowym jest najlepszą lekcją demokracji, w tym praca społeczna, praca publiczna, 
bycie radnym gminy, rady powiatu czy województwa. Zwrócił uwagę, że jako senator 
reprezentuje mieszkańców swego okręgu wobec władz państwowych a jednocześnie 
wszystkich Polaków.   Mówił też o trudnościach w kraju na przestrzeni lat (kryzysie, 
emigracji, wyprzedaży majątku, bezrobociu, inflacji) oraz  trudnej mijającej kadencji ( dwóch 
latach epidemii, ataku na Polską granicę z Białorusią i wojnie za Polską granicą w Ukrainie) 
a także wielkim szacunku dla służb (wojska, policji, służby granicznej), że nie odpowiedzieli 
na prowokację ze strony atakujących. Wytężonej też pracy Rządu, aby Polska gospodarka 
w najmniejszym stopniu odczuła skutki trudnej sytuacji w kraju i na świecie, o stosowanych 
różnych formach pomocy dla rodzin, gospodarki, przedsiębiorstw, rolników. Kolejnych 
posunięciach Rządu i wspieraniu inwestycji, w tym na ścianie wschodniej dla wyrównania 
różnic między regionami. Dlatego też m.in. Gmina Brańsk  otrzymała tak duże wsparcie na 
zadania inwestycyjne oraz całe Podlasie.   Kończąc wystąpienie senator podkreślił dobrą 
współpracę z radnymi, burmistrzami i wójtami mimo czasami różnic politycznych. Na koniec 
przedstawił wysokości środków finansowych pozyskane przez Gminę Brańsk: 
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 poprawa efektywności energetycznej budynków – 4,5mln.zł 

 RFRD 1 226tys. zł na przebudowę drogi w 2022r. 

 przebudowa przepompowni wody i Stacji Uzdatniania Wody 11 070tys. zł 

 budowa , remont i modernizacja dróg 3 880 140,60zł 

 dwie inwestycje z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 980.000zł 
co stanowi ok 23mln. zł z programów w ostatnich latach, oprócz tego ok 30mln. na działania 
o których wcześniej była mowa - wsparcie mieszkańców na inwestycje w ludzi, programy 
społeczne.  
   Nadmienił o złożonych kolejnych wnioskach  i trwających rozmowach z radnymi, wójtem,  
aby gmina w jak największym stopniu mogła z nich skorzystać. Wyraził też nadzieję na 
kolejny okres dobry dla Polski, Podlasia i Gminy Brańsk.  
   Odnosząc się do wniosku radnej Pani Honoraty Krasnodębskiej –Bobel o zabezpieczenie 
w budżecie środków finansowych na siłownię, powiedział, że ta decyzja musi zapaść                
w Radzie Gminy, w samorządzie  a nie w Warszawie. Przekazane ostatnio gminie  środki 
finansowe „nie są znaczone” one są tą częścią środków jedyną tak naprawdę (poza 
subwencją i podstawowymi dochodami), która trafia do samorządu, który sam zadecyduje 
na miejscu na co je przeznaczyć (nie składając żadnego wniosku do nikogo).  
Na koniec podziękował za okres współpracy i docenienie. 
 
   Wójt Gminy Brańsk również podziękował  senatorowi za owocną współpracę, dalej m.in. 
powiedział – „jeżeli pojawia się program, każdy składany wniosek o dofinansowanie jest 
konsultowany, aby przeszedł ocenę u Pana Premiera. Planowana jest realizacja Projektów 
na ponad 20mln.zł. Pieniądze, które dostajemy i realizujemy zadania, to jest rozwój gminy 
minimum 10 lat do przodu. Gdyby tych pieniędzy nie było, z budżetu gminy na pewno byśmy 
nic nie zrobili. Obecnie z Polskiego Ładu wnioski są o tyle dobre,  bo dofinansowane w 90% 
i łatwiejsza jest ich realizacja. Wkład własny ze strony gminy jest mniej dokuczliwy”.  
 
(Szczegółowy przebieg dyskusji w pkt 17 „Sprawy bieżące”, znajduje się w nagraniu audio-
wizualnym, dostępnym pod adresem: https://transmisja.esesja.pl/gminabransk 
 
Ad. 18 Zamknięcie obrad: 
 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska    o godz. 1203 zamknęła obrady XXXIX sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły 
się modlitwą, „Pod Twoją Obronę…”   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 
/-/Alina Adamczyk                                                                    /-/Grażyna Płonowska   

https://transmisja.esesja.pl/gminabransk

